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Šīs lapa ir mašīntulkota [Saite].  Mašīntulkojumos var būt kļūdas, kas var mazināt skaidrību un 
precizitāti; Ombuds neuzņemas atbildību par neatbilstībām. Lai iegūtu visuzticamāko 
informāciju un juridisko precizitāti, lūdzam skatīt šādus dokumentus. avota versija angļu valoda 
ir norādīta iepriekš.  Lai iegūtu plašāku informāciju, lūdzam skatīt mūsu valodu un tulkošanas 
politiku [Saite]. 

Kā Eiropas Komisija reaģēja uz bažām, ka tā vāc 
nepietiekamu informāciju par to, kā Īrija īsteno ES 
Vispārīgo datu aizsardzības regulu (VDAR) 
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Ursula von der Leyen kundze 

Priekšsēdētājs 

Eiropas Komisija 

Godātais priekšsēdētāj! 

Esmu saņēmis sūdzību pret Eiropas Komisiju no Īrijas Pilsoņu brīvību padomes [Saite] (ICCL) 
un nolēmu sākt izmeklēšanu. 

Sūdzības iesniedzējs pauž bažas par to, ka Komisija nav apkopojusi pietiekamu informāciju, lai 
uzraudzītu ES Vispārīgās datu aizsardzības regulas (VDAR) piemērošanu Īrijā. Par to ir runa 
šajā izmeklēšanā, proti, vai Komisija ir veikusi atbilstošus pasākumus, lai savāktu pietiekamu 
informāciju par faktiem. ICCL nesen sazinājās ar Komisiju par šo jautājumu [1] . 

Sūdzības iesniedzējs pauž bažas arī plašākā nozīmē par to, ka Eiropas Komisija nedara 
pietiekami daudz, lai nodrošinātu VDAR piemērošanu. ES nejautāju par šīm bažām. Esmu 
informējis sūdzības iesniedzēju, ka Komisijai ir plaša rīcības brīvība, lemjot par to, vai un kad 
sākt pārkāpuma procedūru. Attiecībā uz sūdzības par pārkāpumu būtību ombuds var iejaukties 
(lūdzot Komisijai vēlreiz izskatīt sūdzību) tikai tad, ja ir pazīmes, ka Komisija ir acīmredzami 
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nepareizi izklāstījusi faktus vai tiesību aktus. 

ES iztaujāju sūdzības iesniedzēja īpašās bažas šādu iemeslu dēļ: ja attiecībā uz šo svarīgo 
tiesību aktu īstenošanu tiek izplatīti atšķirīgi faktu konti, iedzīvotāju prātos noteikti radīsies 
jautājumi. Publiskās struktūras kopā ar pilsoniskās sabiedrības organizācijām ziņo, ka VDAR 
piemērošana Īrijā ir nepietiekama, savukārt Komisijas nesenā atbilde sūdzības iesniedzējam 
šajā lietā, šķiet, liecina, ka par to nav pierādījumu. 

Tāpēc es uzskatu, ka ir lietderīgi lūgt Komisiju sniegt detalizētu un visaptverošu pārskatu par 
informāciju, ko tā līdz šim ir apkopojusi, lai informētu sevi par to, vai Vispārīgā datu aizsardzības
regula visos aspektos tiek piemērota Īrijā. 

ES būtu pateicīgs, ja, sniedzot man šādu pārskatu, Komisija varētu izskatīt arī sūdzības 
iesniedzēja izvirzītos konkrētos jautājumus par informācijas vākšanu. Būtu lietderīgi, ja Komisija
varētu iekļaut paskaidrojumus par to, kā un no kādiem avotiem tā vāc informāciju. 

Lūdzu, ņemiet vērā, ka es, iespējams, atsūtīšu Jūsu atbildi un saistītos pielikumus sūdzības 
iesniedzējam komentāru sniegšanai [2] . 

Būšu pateicīgs saņemt Komisijas atbildi līdz 2022. gada 15. maijam. 

Visbeidzot, lūdzu, ņemiet vērā, ka, ja iepriekš minētā informācija ir iekļauta ļoti plašā un/vai 
sarežģītā lietā, un Komisija uzskata, ka tādēļ būtu vēlama agrīna klātienes pārbaudes 
sanāksme, lūdzu, sazinieties ar manu biroju, cik drīz vien iespējams. Izmeklēšanas darbinieks ir
Peter Bonnor kungs. 

Jūsu sirsnīgi, 

Emily O’Reilly  Eiropas ombuds 

Strasbūrā, 2022. gada 10. februārī 

[1]  Skatīt komisāra Reynders 2021. gada 1. decembra vēstuli sūdzības iesniedzējam (ref. Ares 
S(2021)8354751). Ombuds ir informēts arī par komisāra Reynder neseno vēstuli Eiropas 
Parlamenta deputātiem par šo jautājumu (Ares S(2021) 8673573). 

[2]  Ja vēlaties iesniegt dokumentus vai informāciju, ko uzskatāt par konfidenciālu un ko nedrīkst
izpaust sūdzības iesniedzējam, lūdzu, atzīmējiet tos “Konfidenciāls”. Šifrētus e-pastus var 
nosūtīt uz mūsu īpašo pastkasti. Šāda informācija un dokumenti tiks dzēsti no Eiropas Ombuda 
lietas īsi pēc izmeklēšanas beigām. 


